

6th March

Are you not of opinion that it would be necessary to establish a Quarantine Station on the Island of Ste. Marguerite?—I think there ought to be another Station for the landing of Passengers besides the Station at Grosse Isle.

Do you conceive that it is more conformable to what is understood by Quarantine, not to separate the sick from the healthy persons, and to keep the whole together on the same spot?—I do not think that it is conformable to what is understood by Quarantine to allow healthy persons and the sick to remain together.

Would you then build a Hospital on the Island of Orleans; and do you not consider it a very useful measure to separate the sick; and is this separation not more complete if the sick are sent to the Marine Hospital?—I think it would be desirable that the landing of the Emigrants should take place so near as to admit of their being transported to the Marine Hospital in case of necessity; excepting however Cholera Patients and cases reputed contagious.

What are your reasons for believing that it would be preferable to change the Quarantine Station?—I think it would be necessary to have additional Quarantine Station.

Do you not consider that the approach of Steamboats near to the Hospital, such as you wish to see established on the Island of Orleans, would be accompanied with some danger to their health?—I do not believe so.

Do you conceive that great inconvenience resulted in 1830 and 1831, from the transport of the sick, by water, to the Pointe Lévi Hospital, and what greater inconvenience do you apprehend would result, were the sick transported to the Marine Hospital instead of being transported to Pointe Lévi?—I am unable to answer this Question.

Are you not of opinion that it would be eminently useful to deeper the channel of the River St. Charles, so as to afford a constant navigation at all stages of the tide?—Certainly.

Do you conceive that a Quarantine Station at the Point of the Island of Orleans under the immediate view of the City, would afford advantages superior to the Station established at Grosse Isle, or any other part of the River, and do you think that the removal of the sick to Marine Hospital would be preferable to their being landed promiscuously on the same Island, whatever precautions might be taken to separate the sick from the healthy?—To the first part of this question my answer would be in the negative; with respect to the second part, I am of opinion that all other cases of sickness ought to be sent to the Marine Hospital.

Captain Reid stated in his evidence, that ships may pass Grosse Isle in Easterly winds and foggy weather without being perceived; do you not think that if the Quarantine Station was transferred to the Island of Orleans, that error would less frequently occur?—I cannot answer this question, being unacquainted with the locality.

Dr. Joseph Morrin, called in; and examined:—

When did you meet with the first case of Cholera on board of vessels?—I met with none in the summer of 1834.

Have you any reason to believe that the information given by Captains of vessels and by their Crews and Passengers, coming from Europe, is correct?—I have reason to believe that the information obtained from Captains of vessels is frequently incorrect.

Do you think that by administering the oath, this would be a safe means?—I believe that the administration of the oath is advisable; but even that I have reason to believe is not an infallible remedy.

To

6 Mars.

Ne pensez-vous pas qu'il serait nécessaire d'établir une Station de Quarantaine à l'Isle Ste. Marguerite?—Je crois qu'il devrait y avoir une autre Station pour le débarquement des Passagers outre celle de la Grosse Isle.

Pensez-vous qu'il soit plus conforme, à ce que l'on entend par Quarantaine, de ne pas isoler les malades des personnes en santé, et de les laisser tous ensemble sur le même local?—Je ne crois pas qu'il soit conforme à la Quarantaine de laisser les personnes saines et celles qui sont malades ensemble.

Voudriez-vous donc bâtir un Hôpital sur l'Isle d'Orléans; et ne considérez-vous pas l'isolement des malades comme une mesure utile; et cet isolement n'est-il pas plus complet en envoyant les malades à l'Hôpital de Marine?—Je crois qu'il serait convenable de rapprocher le débarquement des Emigrés de manière à pouvoit les faire transporter à l'Hôpital de Marine au besoin; à l'exception du Coléra et autres maladies réputées contagieuses.

Quelles sont les raisons qui vous portent à croire qu'un changement de Station de Quarantaine soit préférable?—Je crois qu'il serait nécessaire d'avoir une Station additionnelle.

Ne croyez-vous pas que l'approche des Bateaux à Vapeur du voisinage d'un Hôpital, comme vous le voudriez à l'Isle d'Orléans, serait accompagnée de quelque raison danger pour leur santé?—Je ne crois pas.

Concevez-vous qu'il y ait eu de grands inconvénients de ce qu'en 1830 et 1831, les malades étaient transportés par eau à l'Hôpital de la Pointe Lévi; et quels plus grands inconvénients y a-t-il à redouter de ce que les malades seraient transportés à l'Hôpital de Marine au lieu de la Pointe Lévi?—Je suis incapable de répondre à cette Question.

Ne pensez-vous pas qu'il serait éminemment utile que le lit de la Rivière St. Charles fût creusé de manière à permettre une navigation constante en tout temps de la marée?—Certainement.

Croyez-vous, si l'on établissait un lieu de Quarantaine à la pointe de l'Isle d'Orléans, sous la vue immédiate de la Cité, que cela offrirait plus d'avantages qu'une Quarantaine à la Grosse-Isle, ou dans aucun autre endroit du fleuve; et pensez-vous qu'il serait mieux de transporter les malades à l'Hôpital de Marine, plutôt que de les débarquer pêle-mêle dans la même Isle, quelque précautions que l'on prenne d'ailleurs de séparer les malades, d'avec les personnes en santé?—A la première partie de la question je répondrai que non; à la seconde partie je suis d'opinion que l'Hôpital de Marine devrait être le lieu de préférence pour les autres maladies.

Le Capitaine Reid a dit dans son témoignage, que les Vaisseaux pouvaient passer la Grosse Isle, sans être vus, dans les vents d'Est, et lorsque le temps est chargé de brouillards, ne pensez-vous pas que si on établissait une Quarantaine à l'Isle d'Orléans, cela arriverait beaucoup moins souvent?—Je ne puis pas répondre à cette question ne connaissant pas le local.

Le Dr. Joseph Morrin, appelé et interrogé:—

Quand avez-vous rencontré pour la première fois du Coléra à bord des Vaisseaux?—Je n'en ai pas rencontré pendant l'été de 1834.

Avez-vous raison de croire que les informations que vous pouvez avoir du Capitaine, de l'Equipage et des Passagers venant d'Europe, ne soient pas correctes?—J'ai lieu de croire que les renseignements donnés par les Capitaines des Vaisseaux sont souvent incorrects.

Croyez-vous qu'en administrant le serment ce serait un moyen plus sûr?—Je crois qu'il serait bon d'administrer le serment, mais j'ai lieu de croire que cela même ne serait pas un remède infallible.

E

A